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2 3S K U P Š T I N A

Delegacija Skupštine Kosova u Jordanu

Čelnik  Skupštine dočekan je na Aerodromu Amana od 

njegovog homologa,    Saed Hayel Srour, predsednik 

Zastupničkog doma Parlamenta Jordana.  
Saed Hayel Srour je izrazio zadovoljstvo za posetu 

parlamentarne delegacije Kosova, za njegova dostignuća i 

međunarodno priznavanje nezavisnosti. Izražavajući želju 

i spremnost za produbljivanje odnosa između dveju 

zemlja, posebno između dva parlamenta, Srour je smatrao 

ovu posetu dobrom mogućnošću da se upoznaju sa 

razvojima u obe zemlje i produbljivanje uzajamne 

saradnje. On je izrazio potrebu da se buduće, poslanici oba 

parlamenta, razmenjuju parlamentarna iskustva. U toj 

funkciji, on izrazio želju i spremnost  za formiranjem 

grupe prijateljstva sa Skupštinom Kosova, što pozdravljen  

je u celini podržan od  predsednika Krasniqi.
Predsednik Zastupničkog doma Jordanskog parlamenta 

osigurao je da će Jordan nastaviti da vrši svoj uticaj na 

islamske zemlje, za priznavanje Republike Kosova.

Predsednik Skupštine Krasniqi se zahvalio njegovom 

homologu na srdačnom i prijateljskom dočeku i izrazio 

Predsednik Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup Krasniqi, u pratnji 

poslanika Ahmet Isufi i Amir Ahmeti, realizovali su jednu zvaničnu posetu 

u Jordanu. 

zadovoljstvo za posetu Jordanu, na priznavanje 

Republike Kosova i kontinuiranoj  podršci u 

međunarodnim institucijama.
On je još jednom izrazio svu zahvalnost naše zemlje i 

našeg naroda na iskrenom prijateljstvu i bespoštednoj 

Dalje, on je upoznao njegovog jordanskog homologa sa 

aktuelnim razvojima u našoj zemlji, naglašavajući da je 

Kosovo postiglo značajan razvoj u procesu jačanja svog 

međunarodnog položaja,  priznavanje nezavisnosti od 

strane većine država članica OUN, perspektivne težnje u 

pravcu evropskih integracija, njegovo učlanjivanje u 

podršci, koju je Jordan pružio i pruža Kosovu.
Očekujemo da Jordan nastavlja sa podrškom za 

priznavanje Kosova i od drugih arapskih i islamskih 

država, koje to još uvek nisu učinile, istakao je 

predsednik Krasniqi. 

veliku porodicu Ujedinjenih nacija i  u druge 

m e đ u n a r o d n e  o r g a n i z a c i j e .  

Čelnik legislativa je, nakon predstavljanja rada i sastava 

Skupštine, kao i raznih parlamentarnih aktivnosti, uputio 

službeni poziv jordanskom homologu da poseti Kosovo.                        

"Republika  Kosova želi da  produbljuje odnose sa Jordanom u svim 

oblastima, kao strateški partneri, u prilog uzajamnih interesa i saradnje i 

prijateljstva između naših dveju zemalja i naroda.  

S K U P Š T I N A
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EU  -  �Dobrodo�la�  HRVATSKA   

Usvaja se Nacrt zakona o amnesitiji  
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Parlamentarna delegacija Kosova susrela 
se sa jordanskim premijerom, Abdullah Ensour i sa  
predsednikom Senata,  Taher N. Masri

4 5

Predsednik Parlamenta  Krasniqi primio je 
predsednika Saveta Evrope, Herman Van Rompuy

Predsednik Skupštine Republike Kosova, dr Jakup 

Krasniqi, primio je danas u jednom susretu  

predsednika Saveta Evrope, Herman Van Rompeuy, 

sa kojim je razgovarao o aktuelnim razvojima na 

Kosovu, o odluci Saveta Evrope za početak pregovora 

o Sporazumu o stabilizaciji i pridruživanju sa 

Kosovom, o pomoći Evropske unije (EU) za Kosovo, 

predstojećim  izborima  i dr.

Poželevši g.-dinu Rompuy dobrodošlicu na Kosovu i 

njenoj Skupštini, predsednik  Krasniqi je izrazio 

zahvalnost za svu pomoć koju Evropska unija pruža 

Kosovu, i posebno, za odluku SE za otvaranje 

pregovora o SSP-u.
 

"Ova odluka je veliki prozor za Kosovo, koji otvara 

perspektive za liberalizaciju viza za građane i za 

njegovu evropsku integraciju", istakao je predsednik 

Parlamenta Krasniqi, dodajući da evropski put 

Kosova nema alternative.  
Smatrajući ovo dobrom vešću za Kosovo, g.-din 

Rompuy se zahvalio Skupštini Kosova za ratifikaciju 

sporazuma sa Srbijom i pružio podršku Evropske 

unije za njegovu primenu.
Predsednik Krasniqi je, s druge strane,  izneo potrebu 

za pozitivnim uticajem  na Srbiju od strane EU-a, za 

realizaciju svih postignutih sporazuma u Briselu, a 

izrazio je interesovanje institucija Kosova za 

normalizaciju odnosa za dobrobit obeju zemalja i 

regiona u celini.  

Predsednik Skupštine Kosova se osvrnuo i na izazove 

sa kojim se suočavaju Kosovo i njegovi građani, 

naglašavajući posebno otvaranje novih radnih mesta, 

ekonomski razvoj i vladavinu reda i zakona. U ovom 

pravcu, predsednik Krasniqi je zatražio nastavljanje 

pomoći Evropske unije.. 

Herman Van Rompuy je, s druge strane, obećao 

nastavak finansijske podrške za Kosovo i njegovu 

e k o n o m s k u  a g e n d u .

Na sastanku se razgovaralo i o narednim lokalnim i 

parlamentarnim izborima na Kosovu.  Oba 

sagovornika su se složila da je održavanje slobodnih i 

pravednih izbora od vitalnog značaja za ugled 

Kosova.   

Krasniqi se zahvalio g. Rompuy za odluku SE za otvaranje pregovora sa 

Kosovom o Sporazumu o stabilizaciji i pridruživanju
Predsednik Saveta Evrope obećao je nastavak podrške Evropske unije za 

Kosovo 

Predsednik Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup 

Krasniqi, u toku drugog dana službene posete 

Hašemitskoj kraljevini Jordana, dočekan je na 

odvojenim sastancima od premijera Jordana, 

Abdullah Ensour i predsednika Senata Parlamenta 

Jordana, Taher N. Masri. 

Izražavajući želju i spremnost za produbljivanje 

odnosa i saradnje između dveju zemalja, jordanski 

rukovodioci su osiguravali  predsednika Skupštine 

Kosova da će Jordan nastaviti da podržava Kosovo 

u svim oblastima.

Jordanski premijer, Abdullah Ensour, istakao je da 

je poseta kosovske delegacije dobra mogućnost 

upoznavanja izbliza sa političkim i ekonomskim 

razvojima u obeju zemalja i postavio je potrebu da 

se ubuduće razmenjuju još više službenih poseta. 

On je istakao da postoje mnoge mogućnosti 

saradnje u raznim oblastima.
 „Svi mi smo ponosni što smo priznavali Republiku 

Kosova još u 2009. godini, tako da me raduje 

činjenica da postoji politička, ali i kulturna razmena 

između naših dveju zemalja“, istakao je između 

ostalog jordanski premijer.

S K U P Š T I N AS K U P Š T I N A
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EU  -  “Dobrodošla”  HRVATSKA

Predsednik Skupštine Republike Kosova,  dr. Jakup Krasniqi, čestitao je  predsedniku  Sabora Republike Hrvatske,  

g. Josip Leko, povodom ulaska  Republike Hrvatske u  Evropsku uniju. U telegramu čestitki Predsednika 

Parlamenta Krasniqi kaže se: 

U ime poslanika Skupštine Kosova i u moje lično ime,  povodom  ulaska Republike Hrvatske u Evropsku uniju, 

imam veliko zadovoljstvo i čast da vam izrazim naj srdačnije i naj iskrenije čestitke vama i  čitavom narodu 

Republike Hrvatske. 

Ovaj obeleženi dan za Hrvatsku, daje mi  priliku da vas osiguravam za moje i angažovanje Skupštine Kosova za 

nastavak dalje produbljivanja  naših izvanrednih odnosa i strateškog partnerstva između naših država,  kroz 

plodotvornu saradnju u svim oblastima od zajedničkog interesa. 

Molim vas gospodine Predsedniče, primite  izraz  najvišeg uvažavanja za Vas i za narod Hrvatske.

Poštovani gospodine Predsedniče, 

Mi delimo jednu viziju  sa Kosovom. 
“Biti deo  Evrope”. 

Svećana sednica

Povodom posete Kosovu komisionera Evropske komisije za proširenje i politike dobrosusedstva 

Štefana Filea, Skupština Republike Kosova je danas održala svečanu sednicu, kojom prilikom je 

evropski komisioner održao prigodan govor.

Predsednik Skupštine dr Jakup Krasniqi, 

poželevši mu dobrodošlicu na Kosovu i u 

Skupštinu , rekao je da njegov dolazak ovog 

puta ima veliki razlog i veliku sreću. 

Kosovo,dodao je Krasnići, napokon ulazi u 

    "Mi smo ubeđeni da će 

Evropska zajednica sa svim 

svojim mehanizmima podržati 

snažno našu zemlju u ovom 

istorijskom procesu, jer novo 

Kosovo ima potrebe za održiv 

mir i bezbednost, stabilnost i 

e k o n o m s k i  r a z v o j ,  

sveobuhvatnu reformu i snažan 

ekonomski rast , za pravdu, 

vladavinu zakona, socijalno 

blagostanje, kako bi se osećalo 

jednakim i dostojanstvenim sa 

slobodnim i demokratskim 

zemljama "

Skupština pruža nezamenljiv doprinos procesu 

evropske integracije Kosova, naročito u oblasti 

zakonodavstva i sprovođenja njegovih planova 

delovanja."Poslednja delatnost naše Skupštine u 

pravcu integracija i liberalizacije viza je bila 

proces kontraktualnih odnosa sa Evropskom 

zajednicom i izrazio nadu da će veoma brzo 

otpočeti i okončati se pregovori između Kosova 

i Evropske zajednice o Sporazumu stabilizacije-

asocijacije.

samo nekoliko časova ranije u ovoj istoj sali, 

kada smo razmatrali niz zakona koji se odnose 

na ovaj proces", istakao je, između ostalog, 

predsednik Krasniqi.

S K U P Š T I N AS K U P Š T I N A
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Govor komisionera Evropske komisije 
za proširenje i politike susedstva , g. Shtefan Fyle, pred 
poslanicima Skupštine Republike Kosova  

8 9

G-dine predsedniče,
Poštovani članovi Skupštine,
Dame i gospodo ,

Hvala vam puno na Vašem današnjem pozivu.
 Marta prošle godine imao sam privilegiju i mogućnost 
da vam se obratim . Ali, u to vreme, imali smo 
ambicioznu agendu za donošenje odluke Saveta od 
decembra i išli smo ka donošenju značajnih odluka za 
realizaciju ove ambicije.

Danas, četiri meseca kasnije, sa zadovoljstvom mogu da 
potvrdim da smo zajednički predstavili ambicioznu 
evropsku agendu , Kosovo i evropska zajednica. Imali 
smo seizmičku promenu u našim odnosima samo tokom 
nekoliko meseci. Kosovo je realizovalo „Prvi načelni 

Delimo istu viziju sa Kosovom, da postane deo 
Evrope. 

Ovo je sveobuhvatna vizija, vizija Kosova da postane 
zemlja gde će svi građani živeti zajedno u harmoniji, 
bez obzira na njihovu etničku pripadnost. Gde se sve 
pozicije društva zastupaju za otvorenu raspravu i 
prioritet, pravac Kosova, nezavisno od političkog 
zastupanja gde nasilni protesti i pretnje pripadaju 
prošlosti. 
Gde je rezultat svih građana motivisan za pružanje 
konstruktivnog doprinosa za izgradnju države koja se 
okrenula budućnosti i osećaju bezbednosti sa svojim 
susedima". Zemlja izgrađena prema demokratskim 
načelima kontrole i bilansa triju vlasti - egzekutiva, 
zakonodavstva i pravosuđa.

sporazum" sa Srbijom i složilo se za usaglašavanje plana 
implementacije. Evropska zajednica se složila da 
započne pregovore o Sporazumu stabilizacije - 
asocijacije sa Kosovom. 

Oakvi razvoji zaslužuju reflektiranje, da stanemo i da 
razmišljamo pre negošto  krenemo  dalje zajedno.
                                              
Znači, kako je došlo do svega toga? Šta je to omogućilo? 
To su tri faktora o koji mi odmah padaju na pamet: Vizija 
,Kreativnost, Hrabrost.

Kosovo zemlju boljeg života za njene građane, vodeći 
napred agendu reformi. 
Mi treba da radimo za momenat kada će se sve zemlje 
regiona biti spremne da se pridruže Evropskoj uniji.

Vi, Skupština Kosova ima značajnu ulogu u ovom 
pravcu. Vi treba da imate viziju, kreativnost i hrabrost 
za usvajanje ključnog zakonodavstva, kako biste 
osigurali da izbori ispunjavaju evropske standarde. 
Građani Kosova očekuju od vas da završite vaš deo 
posla, bez zakašnjenja. Vi takođe treba da imate viziju 
i hrabrost za usvajanje zakonodavstva, koje 
omogućuje funkcionisanje sporazuma od aprila 
meseca. To podrazumeva usvajanje zakonodavstva i 
teške procese, kao Zakon o amnestiji, prošle nedelje i 
da se usaglasite za buduće zakonodavstvo u vezi 
lokalne samouprave i prava zajednica. 

Vi treba da donesete teške odluke, koje su nekada i 
bolne, kako bi Kosovo postalo mirovni i uspešni član 
naše evropske porodice. Vi treba da održavate 
polaganje računa egzekutiva: Da raspravljate o 
zakonima i politikama, da monitorišete njihovu 
implementaciju i da zahtevate odluke ministra. 
Istovremeno vi ćete stvoriti uslove i sredinu gde će 
pravosuđe raditi na vladavini zakona, neometano i 
bez političkog pritiska. Vi takođe treba da okončate 
usvajanje zakonodavstva koje se odnosi na dijalog za 
liberalizaciju viza, na kojem je radila vlada zajednički 
sa nama, od usvajanja izveštaja za vize februara 
meseca. 

Kada se radi o evropskoj integraciji, EULEX je takođe 
poseban instrument za pružanje pomoći Kosovu za 
postizanje evropskih standarda. EULEX, uključujući 
sudije i tužioce, deluje kao integralni deo institucija 
Kosova i sprovodi zakone Kosova. Vi treba aktivno da 
podržavate EULEX za sprovođenje njegovog 
mandata, kao što je jasno naglašeno u studiji 
izvodljivosti, proše godine.
 
EULEX podržava Kosovo, podrška koju ne mogu da 
uživaju druge zemlje regiona. On je i neophodna 
potreba u glavnim oblastima gde postoji jasan 
nedostatak lokalnih kapaciteta. 
Vladavina zakona će ostati glavna tema Kosova, kao 
što će biti i za drugi deo regiona. Evropska unija će 
nastaviti da podržava Kosovo u njegovim naporima 
za jačanje vladavine zakona. Sa napretkom Kosova, i 
Evropska unija će ići napred. Mi ćemo usaglasiti naše 
parnterstvo sa vama, na osnovu progresa koji 
postignete. Komisija je spremna da poveća 
obuhvatanje u odnosima EU sa Kosovom, uključujući 
i vladavinu zakona, s tim i priroda podrške će se 
menjati.

Mi delimo istu viziju sa Kosovom, koje je deo 
sveobuhvatnog regiona.
 
Vizija Kosova koje deli iste perspektive sa svojim 
susedima, radeći više za prevazilaženje sličnih 
izazova i koje želi da bude deo istih rešenja. Iznad 
svega, to je vizija Kosova koje deli istu sudbinu sa 
svojim susedima. To je vizija koja je vodila naš 
zajednički rad. 
Kosovo  j e  imalo  znača jnu  u logu  putem 
implementacije agende, reforma evropske zajednice, 
adresiranje utvrđenih prioriteta u našoj studiji 
izvodljivosti. Postizanje konkretnog i održivog 
progresa, ne samo za vladavinu zakona, već za 
reformu javne administracije i zaštitu manjina, kao i 
trgovinu i poboljšanje odnosa sa svojim susedima. 
Konstruktivno angažovanje u dijalogu sa Srbijom u 

okviru evropske perspektive obe zemlje. 

Mi delimo ovu viziju, podržavajući Kosovo tamo gde 
je moguće putem finansijske i tehničke podrške, 
savetima, putem mobilizacije svih naših sredstava za 
proširenje uključujući i strukturisan dijalog o 
vladavini zakona i dijalog o procesu stabilizacije 
asocijacije.

Drugi faktor kojeg sam identifikova je  
kreativnost. 

Poštovani  članovi Parlamenta,
Bez kreativnosti, Kosovo ne bi uspelo da nađe načine 
da se sporazume sa Srbijom o teškim pitanjima koja 
obuhvata istorijski „Prvi načelni sporazum", od 19. 
aprila kao: Učešće i regionalno zastupanje Kosova; i 
IBM.

Bez kreativnosti, nebismo predložili našim državama 
članicama Sporazum za stabilizaciju - asocijaciju sa 
Kosovom krajem prošle godine. Mi nebismo mogli da 
nađemo načine da dobijemo ovlašćenje Saveta da 
radimo sa vama na Sporazumu za stabilizaciju - 
asocijaciju, koje obuhvataju odredbe za trgovinu, 
unutrašnje tržište, pravosuđe i unutrašnja pitanja, 
spoljnu politiku, bezbednost, kao i niz širih politika 
saradnje.

Poslednji od ovih faktora je hrabrost. 

Dame i gospodo, 

Bez hrabrosti,kosovsko rukovodstvo ne bi se 
angažovalo na dijalogu na visokom nivou sa Srbijom, 
oktobra prošle godine, ne bi bilo u stanju da postigne 
kompromis koji vodi ka prvom istorijskom 
sporazumu, aprila meseca. Ne bi uspelo da se saglasi 
maja meseca za plan implementacije, kao i ne bi se 
predložio za ratifikaciju sporazuma, koji je usvojila 
Skupština.

S naše strane ,EU je imala hrabrost da dođe sa 
mandatom za sporazum o stabilizaciji asocijaciji sa 
Kosovom, dok naše države članice imaju različita 
mišljenja o statusu Kosova, a pojedine imaju ozbiljna 
pitanja u vezi nadležnosti Evropske unije i država 
članica.

Stoga, mi ćemo nastaviti da zajednički radimo za našu 
viziju, koristeći našu kreativnost i hrabrost za 
naglašavanje izazova koji nas očekuju. Nama je 
potrebno da vi nastavite sa implementacijom 
sporazuma o dijalogu sa Srbijom i da radite na drugim 
sporazumima, da postignete Sporazum o stabilizaciji 
asocijaciji i da isti sprovodite, kako biste učinili 

S K U P Š T I N AS K U P Š T I N A



Govor komisionera Evropske komisije 
za proširenje i politike susedstva , g. Shtefan Fyle, pred 
poslanicima Skupštine Republike Kosova  
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G-dine predsedniče,
Poštovani članovi Skupštine,
Dame i gospodo ,
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potvrdim da smo zajednički predstavili ambicioznu 
evropsku agendu , Kosovo i evropska zajednica. Imali 
smo seizmičku promenu u našim odnosima samo tokom 
nekoliko meseci. Kosovo je realizovalo „Prvi načelni 
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bez obzira na njihovu etničku pripadnost. Gde se sve 
pozicije društva zastupaju za otvorenu raspravu i 
prioritet, pravac Kosova, nezavisno od političkog 
zastupanja gde nasilni protesti i pretnje pripadaju 
prošlosti. 
Gde je rezultat svih građana motivisan za pružanje 
konstruktivnog doprinosa za izgradnju države koja se 
okrenula budućnosti i osećaju bezbednosti sa svojim 
susedima". Zemlja izgrađena prema demokratskim 
načelima kontrole i bilansa triju vlasti - egzekutiva, 
zakonodavstva i pravosuđa.
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Oakvi razvoji zaslužuju reflektiranje, da stanemo i da 
razmišljamo pre negošto  krenemo  dalje zajedno.
                                              
Znači, kako je došlo do svega toga? Šta je to omogućilo? 
To su tri faktora o koji mi odmah padaju na pamet: Vizija 
,Kreativnost, Hrabrost.

Kosovo zemlju boljeg života za njene građane, vodeći 
napred agendu reformi. 
Mi treba da radimo za momenat kada će se sve zemlje 
regiona biti spremne da se pridruže Evropskoj uniji.

Vi, Skupština Kosova ima značajnu ulogu u ovom 
pravcu. Vi treba da imate viziju, kreativnost i hrabrost 
za usvajanje ključnog zakonodavstva, kako biste 
osigurali da izbori ispunjavaju evropske standarde. 
Građani Kosova očekuju od vas da završite vaš deo 
posla, bez zakašnjenja. Vi takođe treba da imate viziju 
i hrabrost za usvajanje zakonodavstva, koje 
omogućuje funkcionisanje sporazuma od aprila 
meseca. To podrazumeva usvajanje zakonodavstva i 
teške procese, kao Zakon o amnestiji, prošle nedelje i 
da se usaglasite za buduće zakonodavstvo u vezi 
lokalne samouprave i prava zajednica. 

Vi treba da donesete teške odluke, koje su nekada i 
bolne, kako bi Kosovo postalo mirovni i uspešni član 
naše evropske porodice. Vi treba da održavate 
polaganje računa egzekutiva: Da raspravljate o 
zakonima i politikama, da monitorišete njihovu 
implementaciju i da zahtevate odluke ministra. 
Istovremeno vi ćete stvoriti uslove i sredinu gde će 
pravosuđe raditi na vladavini zakona, neometano i 
bez političkog pritiska. Vi takođe treba da okončate 
usvajanje zakonodavstva koje se odnosi na dijalog za 
liberalizaciju viza, na kojem je radila vlada zajednički 
sa nama, od usvajanja izveštaja za vize februara 
meseca. 

Kada se radi o evropskoj integraciji, EULEX je takođe 
poseban instrument za pružanje pomoći Kosovu za 
postizanje evropskih standarda. EULEX, uključujući 
sudije i tužioce, deluje kao integralni deo institucija 
Kosova i sprovodi zakone Kosova. Vi treba aktivno da 
podržavate EULEX za sprovođenje njegovog 
mandata, kao što je jasno naglašeno u studiji 
izvodljivosti, proše godine.
 
EULEX podržava Kosovo, podrška koju ne mogu da 
uživaju druge zemlje regiona. On je i neophodna 
potreba u glavnim oblastima gde postoji jasan 
nedostatak lokalnih kapaciteta. 
Vladavina zakona će ostati glavna tema Kosova, kao 
što će biti i za drugi deo regiona. Evropska unija će 
nastaviti da podržava Kosovo u njegovim naporima 
za jačanje vladavine zakona. Sa napretkom Kosova, i 
Evropska unija će ići napred. Mi ćemo usaglasiti naše 
parnterstvo sa vama, na osnovu progresa koji 
postignete. Komisija je spremna da poveća 
obuhvatanje u odnosima EU sa Kosovom, uključujući 
i vladavinu zakona, s tim i priroda podrške će se 
menjati.

Mi delimo istu viziju sa Kosovom, koje je deo 
sveobuhvatnog regiona.
 
Vizija Kosova koje deli iste perspektive sa svojim 
susedima, radeći više za prevazilaženje sličnih 
izazova i koje želi da bude deo istih rešenja. Iznad 
svega, to je vizija Kosova koje deli istu sudbinu sa 
svojim susedima. To je vizija koja je vodila naš 
zajednički rad. 
Kosovo  j e  imalo  znača jnu  u logu  putem 
implementacije agende, reforma evropske zajednice, 
adresiranje utvrđenih prioriteta u našoj studiji 
izvodljivosti. Postizanje konkretnog i održivog 
progresa, ne samo za vladavinu zakona, već za 
reformu javne administracije i zaštitu manjina, kao i 
trgovinu i poboljšanje odnosa sa svojim susedima. 
Konstruktivno angažovanje u dijalogu sa Srbijom u 

okviru evropske perspektive obe zemlje. 

Mi delimo ovu viziju, podržavajući Kosovo tamo gde 
je moguće putem finansijske i tehničke podrške, 
savetima, putem mobilizacije svih naših sredstava za 
proširenje uključujući i strukturisan dijalog o 
vladavini zakona i dijalog o procesu stabilizacije 
asocijacije.

Drugi faktor kojeg sam identifikova je  
kreativnost. 

Poštovani  članovi Parlamenta,
Bez kreativnosti, Kosovo ne bi uspelo da nađe načine 
da se sporazume sa Srbijom o teškim pitanjima koja 
obuhvata istorijski „Prvi načelni sporazum", od 19. 
aprila kao: Učešće i regionalno zastupanje Kosova; i 
IBM.

Bez kreativnosti, nebismo predložili našim državama 
članicama Sporazum za stabilizaciju - asocijaciju sa 
Kosovom krajem prošle godine. Mi nebismo mogli da 
nađemo načine da dobijemo ovlašćenje Saveta da 
radimo sa vama na Sporazumu za stabilizaciju - 
asocijaciju, koje obuhvataju odredbe za trgovinu, 
unutrašnje tržište, pravosuđe i unutrašnja pitanja, 
spoljnu politiku, bezbednost, kao i niz širih politika 
saradnje.

Poslednji od ovih faktora je hrabrost. 

Dame i gospodo, 

Bez hrabrosti,kosovsko rukovodstvo ne bi se 
angažovalo na dijalogu na visokom nivou sa Srbijom, 
oktobra prošle godine, ne bi bilo u stanju da postigne 
kompromis koji vodi ka prvom istorijskom 
sporazumu, aprila meseca. Ne bi uspelo da se saglasi 
maja meseca za plan implementacije, kao i ne bi se 
predložio za ratifikaciju sporazuma, koji je usvojila 
Skupština.

S naše strane ,EU je imala hrabrost da dođe sa 
mandatom za sporazum o stabilizaciji asocijaciji sa 
Kosovom, dok naše države članice imaju različita 
mišljenja o statusu Kosova, a pojedine imaju ozbiljna 
pitanja u vezi nadležnosti Evropske unije i država 
članica.

Stoga, mi ćemo nastaviti da zajednički radimo za našu 
viziju, koristeći našu kreativnost i hrabrost za 
naglašavanje izazova koji nas očekuju. Nama je 
potrebno da vi nastavite sa implementacijom 
sporazuma o dijalogu sa Srbijom i da radite na drugim 
sporazumima, da postignete Sporazum o stabilizaciji 
asocijaciji i da isti sprovodite, kako biste učinili 
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Usvaja se Nacrt zakona o amnesitiji  

Na početku ,predsednik Skupštine Krasnići je 
zahtevao od poslanika da glasaju za odstupanje 
od Poslovnika Skupštine, budući da navedeni 
nacrt zakon nije ispunio zakonske obaveze za 
razmatranje (dve nedelje za razmatranje na 
komisijama). 

Poslanici su većinom glasova glasali za 
odstupanje od Poslovnika . 

Predsednik Komisije za zakonodavstvo  Arben 
Gaši, , takođe je zahtevao usvajanje ovog nacrta 
zakona. 

 "Opšta volja Demokratske partije Kosova i njene 
parlamentarne grupe je podržavanje ovog nacrta 
zakona, koji raspušta ilegalne strukture , 
obezbeđuje teritorijalni integritet zemlje i 
integriše građane", rekao je Behar Seljimi, u ime 
parlamentarne grupe PDK.

Dozvolite da napravim rezime o izazovima 
koji nas očekuju u narednom periodu. 
Predlažem da ujedinimo snage i započnemo 
pregovore o sporazumu za stabilizaciju - 
asocijaciju, nakon ovog leta, u tesnoj saradnji sa 
našim zemljama članicama. Predlažem da 
odredimo naše pregovarače. Predlažem da 
organizujemo rad, kako bi se naši službeni 
sastanci održali oktobra, novembra i februara 
naredne godine. 

Predlažem da formiramo zajedničke tehničke 
radne grupe za pripremu ovih sesija. U tesnoj 
saradnji sa državama članicama, predlažem da 
se odrede ambiciozni ciljevi kako bismo mogli 
da naš rad rezimiramo u proleće.Ujedno, 
Kosovo treba da nastavi rad za prioritete iz 
studije izvodljivosti. Treba da nastavi da radi 
za odnose sa Srbijom.

Mi ćemo nastaviti da mobilišemo i da dalje 
jačamo sredstva koja imamo na raspolaganju 
za pružanje pomoći. Putem strukturisanog 
dijaloga o vladavini zakona, mi ćemo pružati 
pomoć kako bismo se usredsredili na prioritete 
nakon 2014. godine i u buduće, i da se složite za 
delovanje za postizanje zajedničkih objektiva. 

Mi ćemo upotrebiti sve naše instrumente kako 
bismo mogli da vam pružimo što bolju pomoć. 
Mi ćemo ojačati naše parnterstvo. 

G-dine predsedniče, poštovani članovi Skupštine, dame i gospodo, 

Evropska komisija je za vas postala 
najznačajniji partner kao nikada do sada. 
Kosovo je sada spremno za proširenje. 
Pregovarajući o Sporazumu za stabilizaciju - 
asocijaciju, Komisija se zalaže za Kosovo više 
nego ikad. 

Mi smo se snažno obavezali da ćemo pružiti 
pomoć kako biste vi postali deo puta celog 
regiona zapadnog Balkana, kako biste bili 
sastavni deo Evropske unije, ne ostavljajući po 
strani ambiciju i progres drugih. Očekujem sa 
nestrpljenjem naš zajednički dalji rad, kao 
partneri u koje možemo imati poverenje i 
možemo da se međusobno podržavamo. 

Mi verujemo i podržavamo rezultate Kosova 
za poboljšanje njegovih odnosa sa Srbijom i 
nastavak agende za reforme Evropske unije. 

Kosovo može da veruje i da nađe podršku 
Evropske unije za održavanje svog obećanja i 
potpisivanje sporazuma za stabilizaciju - 
asocijaciju, kao i dalje izgradnje naših odnosa, 
kako bismo obezbedili da Kosovo može da 
zauzme svoje mesto koje mu pripada u Evropi.
Hvala na pažnji!

Nacrt zakona o amnestiji je ped poslanicima 
obrazložio zamenik premiera i ministar pravde 
Hajredin Kuči, koji je rekao da zadržava isti stav 
kao i na prethodnoj sednici kada je obrazložio ovaj 
zakon, kada nije dobio dovoljan broj glasova. 
Tvrdeći da ovaj nacrt zakona sadrži osnovna 
načela, jer je u skladu sa interesima građana, 
ispunjava međunardone standarde, kako je rekao 
on, narodu odgovara, zahtevao je od poslanika da 
isti usvoje. 
   

Izražavajući svoje zadovoljstvo zato što su se 
uzele u obzir izmene nacrta zakona ,koje je 
predložila parlamentarna grupa LDK:

 neamnestija  krivičnih dela protiv života i tela, 
kao i neobuhvatanje amnestijom nezakonito 
obogaćivanje članova Vlade i njihovih porodica, 
Haki Demoli je istakao da poslanici  LDK 
podržavaju nacrt zakona.
 

Skupština Republike Kosova, na plenarnoj sednici od  11.07.2013. kojoj je 
predsedavao dr Jakup Krasnići, predsednik  Skupštine  ( jednim delom je 
predsedavao potpredsednik Džavit Haljiti), razmatrala je u načelu Nacrt zakona o 
amnestiji. 

S K U P Š T I N AS K U P Š T I N A



10 11

Usvaja se Nacrt zakona o amnesitiji  

Na početku ,predsednik Skupštine Krasnići je 
zahtevao od poslanika da glasaju za odstupanje 
od Poslovnika Skupštine, budući da navedeni 
nacrt zakon nije ispunio zakonske obaveze za 
razmatranje (dve nedelje za razmatranje na 
komisijama). 

Poslanici su većinom glasova glasali za 
odstupanje od Poslovnika . 

Predsednik Komisije za zakonodavstvo  Arben 
Gaši, , takođe je zahtevao usvajanje ovog nacrta 
zakona. 

 "Opšta volja Demokratske partije Kosova i njene 
parlamentarne grupe je podržavanje ovog nacrta 
zakona, koji raspušta ilegalne strukture , 
obezbeđuje teritorijalni integritet zemlje i 
integriše građane", rekao je Behar Seljimi, u ime 
parlamentarne grupe PDK.

Dozvolite da napravim rezime o izazovima 
koji nas očekuju u narednom periodu. 
Predlažem da ujedinimo snage i započnemo 
pregovore o sporazumu za stabilizaciju - 
asocijaciju, nakon ovog leta, u tesnoj saradnji sa 
našim zemljama članicama. Predlažem da 
odredimo naše pregovarače. Predlažem da 
organizujemo rad, kako bi se naši službeni 
sastanci održali oktobra, novembra i februara 
naredne godine. 

Predlažem da formiramo zajedničke tehničke 
radne grupe za pripremu ovih sesija. U tesnoj 
saradnji sa državama članicama, predlažem da 
se odrede ambiciozni ciljevi kako bismo mogli 
da naš rad rezimiramo u proleće.Ujedno, 
Kosovo treba da nastavi rad za prioritete iz 
studije izvodljivosti. Treba da nastavi da radi 
za odnose sa Srbijom.

Mi ćemo nastaviti da mobilišemo i da dalje 
jačamo sredstva koja imamo na raspolaganju 
za pružanje pomoći. Putem strukturisanog 
dijaloga o vladavini zakona, mi ćemo pružati 
pomoć kako bismo se usredsredili na prioritete 
nakon 2014. godine i u buduće, i da se složite za 
delovanje za postizanje zajedničkih objektiva. 

Mi ćemo upotrebiti sve naše instrumente kako 
bismo mogli da vam pružimo što bolju pomoć. 
Mi ćemo ojačati naše parnterstvo. 

G-dine predsedniče, poštovani članovi Skupštine, dame i gospodo, 

Evropska komisija je za vas postala 
najznačajniji partner kao nikada do sada. 
Kosovo je sada spremno za proširenje. 
Pregovarajući o Sporazumu za stabilizaciju - 
asocijaciju, Komisija se zalaže za Kosovo više 
nego ikad. 

Mi smo se snažno obavezali da ćemo pružiti 
pomoć kako biste vi postali deo puta celog 
regiona zapadnog Balkana, kako biste bili 
sastavni deo Evropske unije, ne ostavljajući po 
strani ambiciju i progres drugih. Očekujem sa 
nestrpljenjem naš zajednički dalji rad, kao 
partneri u koje možemo imati poverenje i 
možemo da se međusobno podržavamo. 

Mi verujemo i podržavamo rezultate Kosova 
za poboljšanje njegovih odnosa sa Srbijom i 
nastavak agende za reforme Evropske unije. 

Kosovo može da veruje i da nađe podršku 
Evropske unije za održavanje svog obećanja i 
potpisivanje sporazuma za stabilizaciju - 
asocijaciju, kao i dalje izgradnje naših odnosa, 
kako bismo obezbedili da Kosovo može da 
zauzme svoje mesto koje mu pripada u Evropi.
Hvala na pažnji!

Nacrt zakona o amnestiji je ped poslanicima 
obrazložio zamenik premiera i ministar pravde 
Hajredin Kuči, koji je rekao da zadržava isti stav 
kao i na prethodnoj sednici kada je obrazložio ovaj 
zakon, kada nije dobio dovoljan broj glasova. 
Tvrdeći da ovaj nacrt zakona sadrži osnovna 
načela, jer je u skladu sa interesima građana, 
ispunjava međunardone standarde, kako je rekao 
on, narodu odgovara, zahtevao je od poslanika da 
isti usvoje. 
   

Izražavajući svoje zadovoljstvo zato što su se 
uzele u obzir izmene nacrta zakona ,koje je 
predložila parlamentarna grupa LDK:

 neamnestija  krivičnih dela protiv života i tela, 
kao i neobuhvatanje amnestijom nezakonito 
obogaćivanje članova Vlade i njihovih porodica, 
Haki Demoli je istakao da poslanici  LDK 
podržavaju nacrt zakona.
 

Skupština Republike Kosova, na plenarnoj sednici od  11.07.2013. kojoj je 
predsedavao dr Jakup Krasnići, predsednik  Skupštine  ( jednim delom je 
predsedavao potpredsednik Džavit Haljiti), razmatrala je u načelu Nacrt zakona o 
amnestiji. 
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Poslanica „Samoopredeljenja“  Aljbulena 
Hadžiu je istakla da nijedan od uslova koji se 
pripisuju zameniku premijera  Kučiju, ne 
ispunjava Nacrt zakona o amnestiji : 

" On je u suprotnosti sa interesima građana; u 
suprotnosti sa međunarodnim standardima i 
narodu ne odgovara ", rekla je poslanica, 
naglašavajući da ovaj nacrt zakona ima za cilj 

Završeno je prolećno zasedanje

Pružajući podršku, u ime parlamentarne grupe  
KKR ,Mizejene Seljmani je izrazila svoje 
zadovoljstvo za skidanje člana 3. iz ovog nacrt 
zakona.

Petar Miletić, u ime parlamentarne grupe SLS , 
podržao je usvajanje ovog nacrt zakona, 
ocenjujući isti kao uslov za pravno okončanje 
konflikta i eliminisanje straha građana svernog 
dela od volontarističke odmazde od 
pripadnika većinskog stanovništva na Kosovu. 
Goran Marinković (ZB), takođe je podržao ovaj 
nacrt zakona. 

U nastavku sednice je bilo i mnogih diskusija u 
vezi Nacrta zakona o amnestiji. Dok je većina 
poslanika parlamentarnih grupa ,koje su dale 
podrđku ovom nacrtu zakona, zadržala iste 
stavove sa šefovima  svojih parlamentarnih 
grupa, poslanici „Samoopredeljenja“ an-bllok 
su bili protiv usvajanja ovog nacrt zakona. 

Na kraju sednice, zahvaljujući na angažovanju, predsednik Skupštine je rezimirao 

rad Skupštine tokom prolećnog zasedanja, naglašavajući 33 sednice Predsedništva, 

105 odluka i 57 zaključaka ovog organa. Takođe, on je rekao da je Skupština održala 

43 plenarne sednice; prosledila 51 nacrt zakona, od njih usvojila 49, napomenuvši da 

se na prvom razmatranju nalaze 11 nacrta zakona, a 10 nacrta zakona je vraćeno 

Vladi na doradu. Usvojeno je 20 rezolucija, deklaracija i preporuka i postavljeno je 

145 parlamentarnih pitanja.

amnestiju zločina na severu i organizovanog 
kriminala na Kosovu.

Ponavljajući i na ovoj sednici da parlamentarna 
grupa AAK podržava usvajanje ovog nacrt 
zakona, Ardian Đini je skrenuo pažnju da 
amnestiju ne vrši Srbija, već Kosovo za jedan 
deo svojih građana. 
                

Gljauk Konjufca, potpredsednik Skupštine iz 
ovog subjekta, nazvao je amnestiju pakt 
između države i građana, u periodu nakon 
konflikta. Zakon o amnestiji je sponzorisan od 
ekzekutiva zemlje i nazvao ga ugovorom 
Vlade Kosova sa Beogradom, a ne sa narodom 
Kosova. 

Na kraju debate, poslanici su većinom glasova 
( 91 "za" i 17 "protiv")  usvojili u načelu Nacrt 
zakona o amnestiji, ovlašćujući Komisiju za 
zakonodavstvo da što pre razmotri navedeni 
zakon i Skupštini dostavi izveštaj sa 
preporukama. 

Skupština je ratifikovala tri međunarodna 
sporazuma sklopljena sa Vladom Kosova: 
1-  Nacrt zakona o ratifikaciji Okvirnog 
sporazuma između Vlade Republike 
Kosova i Evropske banke za investicije, 
koji reguliše aktivnosti Evropske banke za 
investicije na Kosovu, 
2-Nacrt zakona o ratifikaciji Sporazuma 
i z m e đ u  R e p u b l i k e  K o s o v a  i  
Međunarodne asocijacije za razvoj - 
drugo dodatno za projekat prečišćavanja 
sektora energije i bonifikaciju zemljišta - 
CLRP, 
3- Nacrt zakona o ratifikaciji Finansijskog 
sporazuma „ISTISNA'A" i Sporazumu o 
Agencij i  „ISTISNA'A" o stalnom 
finansiranju izgradnje puta Miloševo - 
Mitrovica, Put M2, koji je sklopila Vlada 
Republike Kosova sa Islamskom bankom 
za razvoj. 

Obrazloženje  o  rat i f ikaci j i  ovih  
sporazuma, prezentirao je ministar za 
t ransport  Fehmi  Mujota .  Šefovi  
parlamentarnih grupa su se izjasnili o 
svakom sporazumu pojedinačno, i isti je 
usvojen većinom glasova poslanika ( dva 
prva sa jednoglasnim glasanjem 
poslanika, dok treći sporazum sa jednim 
glasom protiv.)
  
U nastavku sednice, poslanici su obavili 
prvo razmatranje Nacrta zakona o selu 
Zum -Has, koji je obrazložio poslanik iz 
redova AAK Daut Haradinaj, kao 
predlagač ovog nacrt zakona. 

Na kraju ,ovaj nacrt zakona je usvojen 
većinom glasova poslanika.

Na ovoj sednici je održano drugo 
razmatranje i usvojeno je osam nacrta 
zakona, koji se odnose na proces 
liberalizacije viza.

Izveštaje i preporuke na ove nacrte 
zakona ( za svaki pojedinačno):  
obrazložio je potpredsednik Komisije za 
unutrašnje poslove Fatmir Dželjilji. 
Usvojeni su sledeći nacrti zakona: 
Nacrt zakona o strancima, Nacrt zakona o 
međunarodnoj pravnoj saradnji o 
krivičnim pitanjima, Nacrt zakona o 
izmeni i dopuni Zakona br. 04/L-072 o 
kontroli i nadgledanju državne granice,

 Nacrt zakona o saradnji između 
autoriteta, uključenih u integrisano 
upravljanje granica, nacrt zakona o azilu, 
Nacrt zakona o sprečavanju i suzbijanju 
trgovine ljudima i zaštiti žrtava trgovine i 
Nacrt zakona o izmeni i dopuni Zakona 
br. 03/L-174 o finansiranju političkih 
subjekata, koji je izmenjen i dopunjen 
Zakonom br. 04/L-058.
 
Poslanici su razmatrali i usvojili Nacrt 
zakona o zaštiti izvora novinarstva, koji je 
prezentirala poslanica Aljma Ljama.

Sa održavanjem sednice  Skupštine Kosova od.31.07.2013.god., 
završeno je prolećno zasedanje. 
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konflikta i eliminisanje straha građana svernog 
dela od volontarističke odmazde od 
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amnestiju zločina na severu i organizovanog 
kriminala na Kosovu.

Ponavljajući i na ovoj sednici da parlamentarna 
grupa AAK podržava usvajanje ovog nacrt 
zakona, Ardian Đini je skrenuo pažnju da 
amnestiju ne vrši Srbija, već Kosovo za jedan 
deo svojih građana. 
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ovog subjekta, nazvao je amnestiju pakt 
između države i građana, u periodu nakon 
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ekzekutiva zemlje i nazvao ga ugovorom 
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Sa rada komisija 

Diplomata u ostavci Peci, 
izveštavao je na Komisiji za spoljne poslove 

Usmene kritike premijera  Tačija u jednoj 

kafani u Prištini, razlog za ostavku šefa 

kancelarije za vezu Kosova u Beogradu.
“ Nakon kritika premijera zbog mojih javnih 

izjava o odnosima između Kosova i Srbije, 

dalje nisam bio siguran u kojem političkom 

ambijentu na Kosovu delujem“, izjavio je Peci 

ispred članova Komisije 

Komisija za spoljne poslove Skupštine 

Republike Kosova organizovala je danas 

saslušanje bivšeg ambasadora Republike 

Kosova u Švedskoj i bivšeg šefa Posebne 

misije Republike Kosova u Beogradu g-dina 

Ljuljzima Pecija.
 

Diplomata u ostavci Peci, na početku je 

objasnio svoj rad kao opunomoćeni 

ambasador u Švedskoj i kao neopunomoćeni 

ambasador u pet drugih skandinavskih i 

baltičkih država, naglašavajući ovom 

prilikom veliki rad i posvećenost za stvaranje 

kredibilnih kanala za komunikaciju sa 

Ministarstvom spoljnih poslova i drugim 

vladinim resorima prihvatnih zemalja, ali i sa 

Švedskim parlamentom. On je naveo posete 

koje je inicirao i organizovao za premijera 

Tačija i druge ministre i zamenike ministra 

Vlade Kosova u Švedskoj i okolnim 

zemljama.
Peci je istakao da je njegov rad cenjen, stoga 

ga je ministar spoljnih poslova Hodžaj 

zamolio pre 6 meseci, kao jednog od uspešnih 

ambasadora Kosova, da prihvati dužnost 

šefa Posebne misije Republike Kosova u 

Beogradu, na šta se pozitivno odazvao. On je 

zatim objasnio celokupni tok završetka 

zadatka ambasadora u Stokholmu (13. maja), 

njegovo dekretiranje od predsednice Jahjage 

na novu dužnost u Beogradu, detaljno je 

objasnio putovanje za Beograd (17. juna), 

njegov smeštaj u kancelariju u okviru 

Kancelarije misije EU, kao i svoj povratak 

istog dana, kada je izvestio ministra Hodžaja. 

Peci je potvrdio da je iz kabineta premijera 

Tačija sugerisano da može da daje izjave 

pisanim i elektronskim medijima u 

Beogradu, što je i učinio.
     
On tvrdi da je iste večeri sa svojim prijateljem 

izišao na kafu u jedan lokal gde se slučajno 

sreo sa premijerom Tačijem, koji je bio u 

društvu 3 ministra. Usmena kritika premijera 

Tačija o javnim izjavama upravo imenovanog 

diplomate u srpskoj prestonici, Peci kaže da 

je razlog njegove ostavke sa položaja šefa 

Kancelarije za vezu Kosova u Beogradu. 

        
  „Nakon kritika premijera zbog mojih javnih 

izjava u vezi odnosa između Kosova i Srbije, 

dalje nisam bio siguran u kojem političkom 

ambijentu Kosova delujem" izjavio je Peci 

članovima Komisije.

Predsednik Komisije Aljbin Kurti je postavio 

mnoga pitanja diplomati u ostavci Ljuljzimu 

Peciju o zakonskoj osnovi njegovog 

imenovanja na dužnost sa mnogim 

imenovanjima iz prizme Kosova, Beograda 

ili Brisela, zatim je postavio pitanje da li je 

dobio pismenu ili usmenu preporuku za 

dužnost u Beogradu, kao i da li je razlog 

ostavke kritika, eventualna uvreda ili neki 

drugi postupak premijera.

Peci je priznao da je dužnost preuzeo shodno 

Sporazumu o aranžmanima veze (postignuti 

na razgovorima u Briselu) i imenovanja na 

dužnost povezuju se sa rečnikom u javnoj 

upotrebi ovih centara. On je naglasio da nije 

bilo ni jedne primedbe na njegov rad kao 

diplomate do kritičnog dana, 17. februara, ali 

je rekao takođe da nije bilo ni preporuka o 

stavu koji mora da drži i o njegovom radu u 

Beogradu.

Ostavka i način objavljivanja teško su oštetili 

ugled diplomatije Kosova, rekao je 

potpredsednik Skupštine Sabri Hamiti, 

skrećući pažnju da se to nije odvijalo na 

institucionalni način, već na slučajnom 

neformalnom susretu, u kafeteriji. 
„Veoma slučajan neformalni susret sa teškim 

posledicama", rekao je ironično Hamiti.

Drugi potpredsednik Skupštine Petar Miletić 

je rekao da imenovanje i razrešenje 

diplomate pripada ekzekutivu zemlje, ali je 

izrazio čuđenje u odnosu na jedan deo izjave 

Ministarstva spoljnih poslova, gde se krivi 

diplomata Peci zato što je u Beogradu 

govorio na jednom od zvaničnih jezika na 

Kosovu (srpski).

Na pitanje Emilije Redžepi, da li postupak g-

dina Peci ja  š tet i  ugledu kosovske 

diplomatije, izvestilac je odgovorio da je, u 

stvari ,ugled ove diplomatije više oštetila 

izjava MSP.

Potpredsednik Komisije Enis Kervan je 

istakao da bi njegove kolege trebalo da se 

bave institucionalnim postupcima a ne 

posledicama neformalnih susreta u 

kafeterijama.

Zahvaljujući na učešću i spremnosti da 

izveštava pred članovima Komisije ,Aljbin 

Kurti je izjavio da o ovom i drugim pitanjima 

funkcionisanja diplomatije Kosova, biće 

pozvani da izveštavaju premijer Tači i 

ministar spoljnih poslova Hodžaj.

S K U P Š T I N AS K U P Š T I N A
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Ministar za zdravlje,  na sastanku sa 
Komisijom za zdravstvo, rad , rad i socijalno staranje 

Javna rasprava o monitorisanju 
Zakona o upotrebi jezika

Povlačenje iz parlamentarne procedure 

Nacrta zakona o transplantaciji organa, 

Nacrta zakona u proceduri i budžetskim 

zahtevima za sektor zdravstva teme su o 

kojim je ministar Ministarstva zdravlja 

Vlade Kosova Ferid Agani izveštavao na 

današnjoj sednici Komisije za zdravstvo, 

rad i socijalno staranje, kojoj je 

predsedavao Fikrim Damka, predsednik.

U obrazloženju povlačenja Nacrta 

zakona o transplataciji organa, ministar 

Agani je ocenio da se to dogodilo nakon 

sastanka sa međunarodnim ekspertima. 

On je izrazio nadu da nakon stvaranja 

preduslova unutar javnog zdravstvenog 

sistema za primenu svih kvalitetnih 

usluga za tansplataciju organa, uzimajući 

u  obz i r  predlog  -  amandmane  

funckionalne komisije tokom naredne 

godine, Nacrt zakona će se ponovo 

uputiti Skupštini.
 

Odgovarajući na interesovanje članova 

Komisije o mogućnosti povlačenja iz 

parlamentarne procedure i Nacrta 

zakona o transplataciji tkiva i čelija, 

ministar Agani je istakao da ne postoji ni 

jedna indikacija za to i pružio podršku 

Ministarstvu tokom 
amandmandovanja u Komisiji.

Ministar Agani je objasnio  i zahteve za 

budžetske namene za različite kategorije, 

koje se, prema njegovom mišljenju, 

naročito nameću stupanju na snagu 

Zakona o zdravstvu.
 

Komisija je podržala ove zahteve i 

preporučila odgovarajućoj 
parlamentarnoj komisiji da ih podrži.
 

Na ovom sastanku ,ministar zdravstva je 

informisao Komisiju i o merama koje se 

preduzimaju za upravljanje i stavljanje 

pod kontrolu epidemiološke situacije od 

ujeda krpelja kao i niz drgih problema sa 

kojim se aktuelno susreće kosovsko 

zdravstvo. 

Komisija za prava i interese zajednica i 

povratak kojom je predsedavala gospodjica 

Jasmina Živković, predsednica Komisije, 

održala je danas Javnu raspravu o 

monitorisanju Zakona o upotrebi jezika 

Na pomenutoj Javnoj raspravi pored 

članova gore pomenute Komisi je ,  

učestvovali su i predstavnici Ministarstva 

javne administracije, Ministravstva pravde, 

Ministrastva trgovine i industrije kao i 

predstavnici Institucije ombudsmana 

Kosova, OSCE-a, ECMI Kosova i Švajcarske 

Ambasade u Prištini.

Na ovoj Javnoj raspravi predsednica 

K o m i s i j e  g o s p o d j i c a  Ž i v k o v i ć  j e  

napomenula da Komisija za prava i interese 

zajednica i povratak bazirajuči se na svoj 

mandat i u ime svojih ovlaščenja koja 

proizilaze iz svog delokruga rada ima za cilj 

da tokom cele godine sprovodi kontrolu 

sprovodjenja ovog 

Zakona na terenu. Inaće ona je napomenula 

da na ovoj Javnoj raspravi da učestvuju 

pozvani su ukupno devet Vladinih 

institucija, a da je nažalost odaziv veoma 

slab zapravo da su samo tri Vladina 

institucije odazvali pozivu i učestvuju na 

ovoj Javnoj raspravi.

U nastavku Javne rasprave o stepenu 

primene Zakona o upotrebi jezika, 

predstavnici Vladinih institucija su 

napomenuli da nasprem ranijih godina 

tokom prošle godine gore pomenuti Zakon 

je kako na centralnom tako i na lokalnom 

nivou više se poštuje i primenjuje na terenu. 

Sa izizetkom na Severnom delu Kosova gde 

se Zakon o upotrebi jezika ne ispoštuje 

uopšte jer nigde takoreči nema natpisa na 

Albanskom jeziku.

Na kraju ove Javne rasprave u cilju 

poboljšanja implementacije Zakona o 

upotrebi jezika prisutni su izneli mišljenja 

da bi trebalo da se svi založe da se ovaj 

Zakon u celini i na svim nivoima dosledno 

sprovodi.
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 Sa javne rasprave Komisije za ekonomski razvoj...

Govoreći o procesu privatizacije ovih aseta 

PTK, ministar Ministarstva za ekonomiju i 

finansije Besim Bećaj je na početku rekao 

da je proces bio u harmoniji sa zakonima 

na snazi i da je odvijan u punoj 
transparentnosti.
 

„Privatizacija je izvršena na osnovu 

Zakona o javnim preduzećima, dok pre 

donošenja svake odluke, konsultovani su 

savetnici za transakcije" rekao je Bećaj. 

On je dalje rekao da u proces privatizacije 

nisu uključeni fizički aseti PTK, dok, će 

radnici nastaviti rad tokom 3 naredne 

U odnosu na zakonitost, ministar Bećaj je referisao o 

članu 4 . Zakona o budžetu Republike Kosova za 

2011.godinu i odbijanju Skupštine Republike Kosova, 

predloga pokrenutog od Pokreta „Samoopredeljenje" za 

obustavljanje privatizacije PTK.

Na početku rasprave, predsednik Komisije 

Zenun Pajaziti je objasnio da je današnja 

rasprava organizovana u cilju bližeg 

upoznavanja o procesu privatizacije, pre 

rasprave o ovoj temi na plenarnoj sednici 

Skupštine.

U vezi ovog procesa, Pajaziti je rekao da je 

Komisiji dostavljen Izveštaj vladine 

Komisije o privatizaciji 75% akcija PTK, 

stoga je današnja rasprava dobra prilika za 

razmatranje istog, naveo je on.
         

Privatizacija 75 % akcija PTK bila je tema današnje javne rasprave, koju je 

organizovala Komisija za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu i industriju. 

godine, od momenta potpisivanja ugovora 

između PTK i kompanije AXSOS.

Proces privatizacije 75% akcija PTK, ocenio 

je  povol jnim za zemlju ministar  

Ministarstva za ekonomski razvoj Fadilj 

Ismajlji. 

Nakon što je govorio o stvaranju uslova za 

slobodnu tržišnu ekonomije i jačanje 

privatnog sektora, on je rekao da put koji 

prati Kosovo su trasirale sve razvijene 

zemlje. 

Ministar je posebnu pažnju posvetio i 

uspešnom okončanju celokupnog procesa, 

jer prema njemu pozitivno okončanje ovog 

procesa će oceniti i investitori i drugi 

zainteresovani za ovaj proces. 

„Treba da se potrudimo da izgradimo 

pozitivnu sliku, izražavajući svoju 

posvećenost za slobodnu tržišnu 

ekonomiju" rekao je on.

T r a n s p a r e n t n o m  i  k o r i s n o m  

privatizacijom 75% akcija PTK je ocenio i 

ministar za rad i socijalno staranje Nenad 

Rašić. 

On je takođe ocenio da pažnja koju je 

posvetila Vlada radnicima PTK, prema 

njemu je veliki uspeh tokom ovog procesa. 

Rašić je govorio i o pažnji Ministarstva za 

prekvalifikaciju radnika PTK nakon isteka 

trogodišnjih ugovora u PTK. Sandra Rath, 

predstavnik savetnika za transakcije, 

ocenila je da je proces privatizacije odvijan 

t r a n s p a r e n t n o ,  p o d v u k a v š i  d a  

privatizacija PTK ne nanosi štetu 

ekonomiji zemlje. 

Za kompaniju AXSOS, ona je rekla da se 

radi o kompaniji sa međunarodnim 

renomeom. Kosovo ne prodaje poštu, već 

samo nekoliko njenih aseta, rekla je ona. 

Tokom rasprave, poslanik Visar Imeri 

(VV) osporio je zakonitost privatizacije 

PTK. Smatrajući nezakonitim ovaj proces, 

Imeri je naglasio i druge nepravilnosti, 

koje su podstakle reagovanje ministra 

Bećaja.

Javna rasprava
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Javna rasprava
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Poslanici Hydajet Hyseni i Vjosa Osmani 
diskutovali su o Kosovu u Savetu Evrope 

Odlukom organa Saveta Evrope, od maja ove godine, poslanici Hyseni i Osmani, 

pozivaju se na sastanke Komisija APKE-a, gde imaju prava na reč, bez obzira na temu o 

kojoj se diskutuje, ali nemaju pravo na glas.

Aktivnosti GŽP-a

Delegacija GŽP-a sastala se sa visokim 
ličnostima u Senatu i Parlamentu Kraljevine Holandije

Holandija će snažno podržavati Kosovu  na sve njene aspiracije, a posebno u 
pogledu učlanjenja u EU.

Delegacija Grupe žena poslanika Skupštine 
Kosova sastavljena od g.-đe Teuta Sahatqija, g.-đe 
Alma Lama i g.-đe Donika Kadaj -Bujupi, koja se 
nalazi na službenoj poseti u Holanidiji, održala je 
razne susrete sa predstavnicima ove države. 
Na susretu sa predsednikom Senata, g. Fred de 
Graaf i generalnim sekretarom g.Geert Jan-
Hamiltonom, Grupa žene poslanika, nakon što im 
je izrazila zahvalnost na datu podršku u 
kontinuitetu, razgovarala je i o aktuelnoj situaciji 
na Kosovu naglašavajući pitanja i problema na 
severu Kosova, u vezi implementacije sporazuma i 
njenih izazova. Takođe je prezentiran i rad Grupe 
žena poslanika u mnogim oblastima, bilo: u 
privredi, političkom učestvovanju, medijima, i dr. 
Čelnik Senata, g. Fred de Graaf, je izjavio da će 
Holandija snažno podržati Kosovu na svim njenim 
aspiracijama, a posebno u pogledu članstva u EU. 
U vezi sa procesom za liberalizaciju viza, on se 
složio da Kosovo ne treba da ostane jedina zemlja u 
regionu, koja nije dobila iz ovog procesa.

Žene poslanice Skupštine Kosova održali su takođe i posetu u Parlamentu Holandije. Predsednica 
Predstavničkog doma, g-đa Anouchka je pozdravila delegaciju Kosova, koja je učestvovala na 
parlamentarnoj sednici, ceneći visoko rad Žena poslanice Skupštine Kosova,   
kao jedinstvenu grupu, koja čini napore da uspešno vrši društvene izmene. Predstavnice GŽP-a, 

sastale su se i sa zamenikom predsednika Predstavničkog doma, g-đa Khadija Arib, sa generalnim 
sekretarom g-đa Jacqueline Biexheuvel - Vermeijden, kao i radni ručak sa parlamentarnom grupom 
Komisije za obrazovanje, nauku i kulturu. 

Poslanici Skupštine Kosova 

Hydajet Hyseni (PDK) i Vjosa 

Osmani (LDK) borave u 

Strazburgu, gde učestvuje u 

r a d u  P a r l a m e n t a r n e  

skupštine Saveta Evrope, koji 

će trajati do petka 28 juna.

Oni su diskutovali na Komisiji za politička 

pitanja i demokratiju u vezi razvoja na 

Kosovu. Između ostalog, poslanici su 

diskutovali i o radu Skupštine Kosova i 

usvojenih zakona u oblasti vladavine zakona i 

ljudskih prava, o potrebi održavanja 

slobodnih izbora na Kosovu, o odnosima sa 

Republikom Srbije, problemima sa severom 

zemlje, slobodi medija i mnogim ostalim 

pitanjima.
 

Poslanica Vjosa Osmani je između ostalog , 

informisala Komisija o usvajanju Rezolucije 

Skupštine Kosova, koja poziva Savet Evrope 

da vrši pritisak na Srbiju za realizovanje prava 

i slobode Albanaca u Preševu, Medviđi i 

Bujanovcu. Ona je takođe istakla potrebu za 

oštro međunarodno nadgledanje narednih 

izbora na Kosovu, kako bi se sprečila 

zloupotreba glasova građana i istakla je 

potrebu što većeg prisustva Saveta Evrope u 

ovom procesu. 

Referirajući se Rezoluciji SE o Kosovu, u kome 

se ističe da građani Kosova trebaju da uživaju 

ista prava kao ostali građani Evrope, 

poslanica Osmani je istakla da je to moguće 

onda kada Kosovo bude član SE i time bi se 

dozvolilo građanima Kosova da iniciraju 

pitanje kršenja njihovih prava od javnih 

institucija na Kosovu pred Sudom u 

Strazburu . Komisije APKE su debatovale i o 

ostalim temama kao što su: Korupcija kao 

pretn ja  v ladavini  zakona,  s loboda 

izražavanja i medija u Evropi; izborni procesi 

u zemljama članicama u SE-u. 

Dok, poslanik Hydajet Hyseni , nakon što je 

istakao institucionalnu spremnost za 

ispunjavanje preporuka iz Rezolucije APKE , 

govorio je o potrebi adekvatnog pristupa , 

načelnog i  sveobuhvatnog,  procesa 

normalizacije odnosa između Kosova i Srbije i 

u tom kontekstu potencirao je neophodnost 

ratifikacije i sprovođenja sporazuma od obeju 

država, a ne samo od Kosova, fokusiranje u 

razloge a ne u posledice problema, kao i 

sprečavanje mogućnosti njenog blof 

korišćenja.

Ocenjujući ulogu međunarodnog prisustva 

na Kosovu , poslanik je istakao potrebu 

ubrzavanje procesa integracije Kosova u 

evropske strukture, kao najbolji način za 

demokratizaciju i evropeizaciju zemlje i celog 

regiona.
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Poslanice Vjosa Osmani i Jasmina Živković u 
službenoj poseti SAD-a 

Održan okrugli sto 
„Položaj žena romske zajednice na Kosovu“ 

Poslanice Skupštine Kosova, Vjosa Osmani 

(LDK) i Jasmina Živković (SLS) su u 

službenoj poseti u SAD-ma i učestvuju u 

programu „Women in Public Service" 

osnovan od Američkog državnog 

departmana. 

Cilj programa je ujedinjenje i ojačanje žena 

u rukovodećim položajima, iz celog sveta, 

koje imaju važnu ulogu u javnim 

institucijama u njihovim zemljama. U toku 

ove posete one su se sastale i sa bivšom 

Državnom američkom sekretarkom Hillary 

Clinton, kao i sa predstavnica Ujedinjenih 

nacija , Departmanom države, USAID-om, 

kao i diplomatama, poslanicima i visokim 

zvaničnicima iz mnogih zemalja Azije, 

Afrike i Latino Amerike. 

U narednim danima one će se sastati i sa 

kongresmenima, predstavnicima UNDP-a, 

S v e t s k e  b a n k e ,  N D I -  i  o s t a l i m  

organizacijama .
   

Grupa žena poslanica Skupštine Kosova, u 

saradnji sa NDI-om, organizovala je danas 

okrugli sto na temu: „Položaj žena romske 

zajednice na Kosovu". 
Pos lanica  F lora  Brovina ,  ko ja  j e  

predsedavala ovim stolom, evocirala je 

sećanja iz njenog iskustva, ocenjujući da je 

osećanje o ne dobrom stanju Roma na 

Kosovu stekla tokom njenog rada kao 

lekarka.
 

„Nama kao društvo i institucije, pripada da 

zajedno sa zajednicom Roma, Aškalija i 

Egipćana, stvaramo mogućnosti za 

poboljšanje njihovog položaja", naglasila je 

ona.

Poslanik Albert Kinolli je rekao da je 

položaj Roma na Kosovu najteži, jer se, po 

njemu, oni suočavaju sa nepismenošću, 

siromaštvom i nezaposlenošću. 

Takođe poslanica Albulena Haxhiu i 

panelistkinja Shpresa Haxhiu, direktor 

Ženske mreže Roma, Aškaljija i Egipćana, 

naglasile su da treba uraditi mnogo, 

posebno na sprovođenju Strategije za 

integraciju ovih zajednica u društvu.

U diskusiji su učestvovali i Bashkim Ibishi, 

Daut Qingallgjiu, Mimoza Gavrani i dr.
Sa ovog okruglog stola je preporučeno da se 

uradi više za podsticanje obrazovanja dece i 

mladih Roma, primenjivati afirmativne 

politike u cilju uključivanja zajednica 

Roma, Aškalija i Egipćana i posebno žene, u 

centralnim i lokalnim institucijama, 

ohrabrivati žene iz ovih zajednica da se 

angažuju u političke stranke, iznalaziti 

oblike za uzdizanje i kvalifikovanje ovih 

zajednica, u cilju njihovog zapošljavanja. 
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Okrugli sto o Rezoluciji za osnaživanju žene 
„Prištinski principi“

Susret  je otvorila predsednica GŽP-a, g.-đa 

Teuta Sahatija, koja je rekla da su „Prištinski 

principi"  proizašl i  iz  Samita žene 

organizovanog od predsednice Republike 

Kosova, stupili na snagu nakon pretvaranja 

ovih principa u  rezoluciju, koja je usvojena 

punim konsenzusom od strane svih 

poslanica. Sada je vreme da iz ove rezolucije, 

iz svake njene tačke, proizilaze konkretne 

akcije, strategije i ciljevi za njenu realizaciju, 

kao što je realizovana Privredna komora 

žena. Na susretu se razgovaralo u vezi sa 

ohrabrivanjem raznih institucija, pri čemu se 

zahteva otklanjanje raznih prepreka i 

ostvarivanje konkretnih planova i o 

utvrđenim rokovima. Diskutovalo se i o 

političkoj, ekonomskoj, bezbednosnoj 

zastupljenosti i dr. 

G. -đa Suzana Novobrdalji je rekla da se u 

Parlamentu čini dobar posao kada je reč o 

zakonodavstvu i da postoji povećano 

angažovanje za uključivanje   perspektive 

polova.
 

Nakon toga, g.-đa Maureen A. Shauket, 

direktor Misije USAID-a na Kosovu, rekla je 

da je značajno da se na Kosovu svakog dana 

Grupa žena poslanica je, u saradnji sa NDI-om, organizovala  danas okrugli sto, 

na kome se diskutovalo o Rezoluciji za osnaživanje žene „Prištinski principi".

Održan je okrugli sto „Žene i ekonomski razvoj“

Grupa žena poslanica održala je danas 

okrugli sto u Istoku, na temu: „Žene i 

ekonomski razvoj", podržan od NDI-a. 

Na početku je domaćin okruglog stola, g.-đa 

Donika Kadaj Bujupi, nakon što je poželela 

dobrodošlicu prisutnima, rekla da ogroman 

deo nezaposlenih, 60 odsto, su žene. Po njoj, 

loše ekonomsko stanje, posebno žena, razlog 

je da  radimo još više da bismo ovo stanje 

poboljšali. 
„Iz poseta i mnogih susreta mi smo primetili 

da postoji mogućnost da se ovo stanje 

poboljša. Neke žene i muškarci su uspeli da 

događaju promene, u funkciji svestranog 

razvoja.

Antigona Badžaku je rekla da žene u svetu 

predstavljaju, ne samo 50% stanovništva, 

nego i 50% intelektualnog, ekonomskog i 

drugog potencijala, stoga i treba da se 

angažujemo da ovaj potencijal bude u 

funkci j i  pol i t ičkog,  demokratskog,  

ekonomskog  razvoja i dr.

Dok druga članica panela g.-đa Vjolca 

Krasnići, koja je govorila o sigurnosti žene i 

njenom pristupu  pravdi, rekla: „treba više 

učiniti za prava žene po zakonu, kada je reč o 

njenoj sigurnosti, o pravu na imovinu, 

nasleđu i posebno treba se angažovati za 

borbu protiv nasilja nad ženom".

Ljinda Šal ja je  govorila o potrebi 

ekonomskog osnaživanja žene, rodnom 

budžetiranju, kao i o stvaranju povoljne 

klime za biznis.

U diskusiji su učestvovale i poslanice: Aljma 

Ljama, Donika Kadaj - Bujupi i Ljirije Kajtazi, 

kao i druge učesnice ovog okruglog stola 

Iljirjana Jaka, Mirljinda Kusari i dr. 

uz manji budžet počinju sa biznisom, i da 

povećavaju svoje biznise. Mi trebamo da 

usmeravamo i odvijamo delatnost na 

osnovu raspoloživog potencijala. U Istoku 

oko 70 odsto stanovništva zavisi od 

poljoprivrede i ovaj sektor se mora 

podržavati", rekla je Kadaj. 

Nakon toga, predsednica GŽP-a, g.-đa Teuta 

Sahatćija je rekla da su, samo u toku prošle 

godine, posetile 25 opština i susrele  sa 

ženama tih krajeva. Ona je rekla da to činimo 

u cilju osnaživanja žena, ne samo u politici, 

nego i u odlučivanju, ali i da utiče na 

političke razvoje, posebno na projekte koji 

utiču na ekonomsko osnaživanje žene. 

„Takođe, mi se angažujemo da ohrabrujemo 

žene da, uz mogućnosti koje one imaju, 

nauče da stvaraju dohodak za sebe i 

porodicu. Mi smo tražili od međunarodnih 

monetarnih institucija strukturalne 

fondove, putem kojih bi se podržali biznisi 

žena i očekujemo da imamo rezultate. 

Međutim, ono što je najvažnije jeste da vi 

počinjete da radite ozbiljne projekte, dobro 

proanalizirane i izrađene, a da vam mi 

pomognemo ekonomskim politikama", 

rekla je Sahatćija.

S druge strane, poslanica Ljirije Kajtazi je, 

govoreći o značaju profesionalnih škola, 

rekla da ove škole moraju imati veću ulogu i 

da budu privlačne i kompatibilne sa 

tržištem rada i da stvaraju dobre tehničare i 

profesionalce. Takođe, Kajtazi je naglasila 

da i na univerzitetima treba prilagoditi 

kurikule sa pravcima ekonomskog razvoja.

Tryezë Tryezë 

Grupi i Grave Deputete mbajti një tryezë në Istog  me temën 

“ Gratë dhe zhvillimi ekonomik”, përkrahur nga NDI. 

S K U P Š T I N AS K U P Š T I N A
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ovih principa u  rezoluciju, koja je usvojena 

punim konsenzusom od strane svih 
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događaju promene, u funkciji svestranog 

razvoja.

Antigona Badžaku je rekla da žene u svetu 
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kurikule sa pravcima ekonomskog razvoja.

Tryezë Tryezë 

Grupi i Grave Deputete mbajti një tryezë në Istog  me temën 

“ Gratë dhe zhvillimi ekonomik”, përkrahur nga NDI. 

S K U P Š T I N AS K U P Š T I N A



26 27

1. Zakonska podrška poslovanja žena i izrada politika koje ekonomski 

osnažuju žene i favorizuju inicijative žena u biznisu.

2. Na univerzitetima razvijati kurikule u korist rodnih politika, posebno 

politika koje pripremaju žene za ekonomsku delatnost.

3. Izraditi ekonomske i fiskalne politike (kao što su krediti pod povoljnim 

uslovima, porezi sa nižim stopama i dr.), kao i subvencionirati poslovne  

aktivnosti žena u raznim sektorima.

4. Videti mogućnost korišćenja strukturnih fondova za žene u 

poslovanju.

5. Organizovati razne seminare, obuke ili specijalizacije, u cilju povećanja 

kapaciteta žena za poslovanje.

6. Povećati saradnju Grupe žena poslanica sa grupama žena u opštinama i 

ženama iz civilnog društva, političkim strankama i žena uopšte  i 

bordovima javnih preduzeća.

7. Podsticati apsorbiranje grantova iz domaćih i međunarodnih 

organizacija, kao u agro-biznisu i drugim ekonomskim delatnostima.

8. Organizovati izložbe, sajmove, publikacije i oblike promocije 

poslovnih delatnosti žena.

9. Razvijati kampanju, u cilju promocije i potrošnje domaćih proizvoda, 

pod motom:"Voli svoje".

Predsednik Skupštine Krasnići primio misionara za nacionalni preporod 
Branka Manojlovskog 

Parlamentarna diplomatija

Predsednik Skupštine Republike Kosova dr Jakup Krasnići 

primio je danas misionara za nacionalni preporod u 

Makedoniji Branka Manojlovskog, kojem je čestitao na 

velikom i mukotrpnom radu za podizanje nacionalne svesti 

velikog broja pravoslavnih Albanaca u Makedoniji, koji su u 

vreme jugoslovenskog socijalizma pretrpeli nacionalnu 

asimilaciju.
Misionar Branko Manojlovski, poreklom iz Gornje Reke (koja 

obuhvata 18 sela u okolini Debra ), koji već 40 godina živi i 

radi u SAD-u , ali veći deo vremena provodi u svom rodnom 

kraju, govorio je o tužnim činjenicama o sudbini 300 hiljada 

pravoslavnih Albanaca u Makedoniji ,  njihovom 

nacionalnom preporodu, kojem je posvetio svoj život 

misionara.

Predsednik Skupštine Republike Kosova dr Krasnići, 
primio je ambasadora Makedonije g-dina Stojana Karajanova

Na kraju, usvojene su ove Preporuke 

On je izrazio optimizam o uspehu svoje teške misije: 

"Pravoslavni Albanci u Makedoniji se vraćaju svojim 

korenima. Želim da naša deca i deca naše dece znaju da je 

njihovo poreklo od albanskih očeva i predaka i da im je jasno 

da krv nije voda ", rekao je stvaralac iz Gornje Reke, 

podsećajući se na velikog albanskog stvaraoca renesanse tog 

regiona Josifa Bagerija .
On je izrazio svoje zadovoljstvo zato što se nalazi na 

slobodnom Kosovu, poželevši albanskom narodu Kosova još 

veće uspehe ubuduće, izražavajući svoje ubeđenje da će se 

nezavisna država Kosovo angažovati za svoje sunarodnike, 

ma gde oni bili ." Da se angažujemo više za svetliju budućnost 

naše nacije", poželeo je Manojlovski.

Predsednik Skupštine Republike Kosova d. Jakup Krasnići 

primio je danas u oproštajnu posetu ambasadora Makedonije 

gospodina Stojana Karajanova, koji je završio svoj mandat na 

Kosovu.
 

Tim povodom se ambasador zahvalio, izražavajući ujedno 

zadovoljstvo za saradnju koja se odvija između Makedonije i 

Kosova i to je ilustrirao potpisivanjem 27 sporazuma iz raznih 

društvenih i ekonomskih oblasti.

Predsednik Skupštine dr Krasnići zahvalio se ambasadoru 

Stojanu Karajanovu na datom doprinosu saradnji između dve 

zemlje i ocenio saradnju između kosovskih i makedonskih 

institucija, izražavajući ujedno spremnost za dalje unapređenje 

odnosa između dve zemlje. 

Sagovornici su se složili da je mnogo rađeno na produbljavanju 

bilateralne saradnje i izrazili spremnost da tu saradnju 

ubuduće još više unapređuju.
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Predsednik Skupštine, dr Jakup  Krasnići primio je 
opunomoćenog  ambasadora Kuvajta za Kosovo g-dina Najeeba Al –Badera

Ambasadorka  Kanade, zadužena za Kosovo g-đa Louse La Rocrue: 
Kanadske kompanije su zainteresovane za investicije u rudnicima  Kosova 

Predsednik Skupštine Republike Kosova dr Jakup Krasnići, imao 

je danas susret sa ambasadorkom Kanade u Zagrebu, 

opunomoćenu za Kosovo, g.- đom Louse LaRocrue.
Nakon što se zahvalila na prijemu, ambasadorka Louse LaRocrue 

se osvrnula na aktuelne procese kroz koje prolazi Kosovo, 

naglašavajući da su ovo istorijski procesi. Proces razgovora 

između Kosova i Srbije, rekla je ona, u korist je obeju zemalja i 

dobro je kada se događaji ocenjuju iz prizme budućnosti, dakle 

podseća se prošlost, ali ona se ne predstavlja kao prepreka za 

napredak. To je najbolji put prema budućnosti, to se pozitivno 

odražava u regionu i šire u Evropi, rekla je ambasadorka Louse 

LaRocrue. Kanada će vas podržavati u sveukupnim procesima i u 

pogledu saradnje sa međunarodnim institucijama iz finansijske 

oblasti, kao što je Svetska banka i dr., naglasila je ona. U nastavku, 

ambasadorka je govorila i o zainteresovanosti jedne kanadske 

kompanije da ulaže u rudnike na Kosovu. U tom duhu, ona je 

predložila da se o ovom pitanju održi jedan kanadsko-kosovski 

Predsednik Skupštine dr J. Krasnići primio je visoku komesarku OUN-a 
za ljudska prava Navi Pillay

Predsednik Skupštine Republike Kosova dr Jakup Krsnići primio je danas visoku 

komesarku OUN-a za ljudska prava Navi Pillay, sa kojom je razgovarao o situaciji 

na Kosovu u aspektu ljudskih prava, manjinskih zajednica i ravnopravnosti polova. 

Predsednik Krasnići je upoznao g-đu Navi 

Pillay o ukupnim razvojima na Kosovu, 

potencirao je uspehe zemlje, ali i identifikovao i 

izazove sa kojim se suočava. 

Budući da Kosovo nije član OUN-a, 

nepriznavanje nezavisnosti od svih zemalja 

članica Evropske unije, čelnik Skupštine smatra 

prepreku i glavni izazov, koji Kosovo ima u 

spoljnom aspektu. Glavni unutrašnji izazov 

Krasnići smatra vladavinu reda i zakona, 

ekonomski razvoj i smanjenje nezaposlenosti.

U nastavku, Krasnići je govorio o ustavnoj i 

zakonskoj osnovi, koju je stvorilo Kosovo za 

garantovanje zaštite i promovisanja ljudskih 

prava. Čelnik Skupštine se osvrnuo i na 

poglavlje II Ustava Kosova, koje utvrđuje ova 

prava, navodeći i niz zakona ,koje je Skupština 

usvojila.

Predsednik Skupštine Republike Kosova dr Jakup Krasnić, 

primio je danas u kurtuoznu posetu opunomoćenog 

ambasadora Kuvajta za Kosovo Najeeba Al - Badera.  

Nakon što se zahvalio na gostoprimstvu, g-din Najeeb Al - 

Bader je visoko ocenio saradnju između Kuvajta i Kosova, 

koja je u stalnom porastu. On se izrazio impresioniranim sa 

dostignućima koje  Kosovo beleži  u svim oblastima. U 

nastavku, ambasador Kuvajta je govorio i o potrebi 

povećanja investicija od strane Kuvajta na Kosovu.

Predsednik Parlamenta Krasnići je, u svojoj  reči, naglasio da 

su između Kosova i Kuvajta stvoreni  dobri preduslovi za 

jačanje bilateralnih odnosa. On se u nastavku osvrnuo i na 

rad Skupštine Kosova u oblasti zakonodavstva, 

naglašavajući da se zakonima stvaraju mogućnosti za šire 

investicije na Kosovu.

susret.
Ocenjujući podršku Kanade na putu, koji je učinilo Kosovo, 

predsednik Parlamenta Krasnići je naglasio da postoji spremnost i 

volja za daljim jačanjem ovih odnosa. Međutim, govoreći oko 

razgovora između Kosova i Srbije, on je rekao da je očekivan veći 

uticaj Brisela u ovaj proces. „Mi smo za to da menjamo na bolje 

odnose sa Srbijom, u korist obeju država. Potrebni su nam novi 

okviri u novim okolnostima. Nadam se da će ovaj korak biti 

pozitivan. Međutim, iz iskustva se zna da se Srbija ne pridržava 

postignutih sporazuma, kao što se dogodilo i u razgovorima u 

Beču. Aktuelni razgovori su dobra inicijativa, posebno sa aspekta 

da Srbija ne postane prepreka u integracijama Kosova u evropske i 

međunarodne organizme. Zalažemo se uvek za mir na Balkanu, 

za demokratizovani Balkan", naglasio je čelnik zakonodavstva  

zemlje Krasnići. S druge strane, govoreći o izazovima Kosova, g-

din  Krasnćqi je posebno naglasio potrebu povećanja vladavine 

prava i reda, kao i smanjenje nezaposlenosti. 

 On je upoznao komesarku OUN-a i o 

zastupanju manjinskih zajednica u Skupštini i 

u svim njenim telima, polnoj zastupljenosti, 

transparentnosti Skupštine i saradnji sa 

civilnim društvom.
 

S druge strane ,visoka komesarka OUN-a za 

ljudska prava Navi Pillay je čestitala 

predsedniku Krasnićiju na radu Skupštine u 

izradi zakonodavstva u odnosu na ljudska 

prava, zastupanje zajednica i polova. 

Ona je naglasila potrebu izrade Izveštaja o 

dostignućima, ali i o iskustvu i pomoći koja je 

potrebna Kosovu u ovom pravcu.
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Pitanja bez odgovora 

Poslanik,  gdja. Albana Fetoshi (VV)

Za potpredsednika Vlade, Hajredina Kučija 

53 radnika  preduzeća „marketing“,  koji su  isterani  s posla 90 – ih godina  sa njihovog objekta  

poznatog tada kao  Ljubljanska Banka a koji  sada ne mogu koristiti  tu zgradu. 

Prostorije te zgrade  su  nepravedno  korišćene od misije o OEBS. Štaviše,  ovaj poslednji je zakup 

platio preduzećima Srbije.  2010. godine ta zgrada je opet nezakonito data  Kosovskoj vladi tako 

da su danas u prostorijama radnika „Marketinga“ smešteni tužilaštvo i CIK.

Zašto se nezakonite uzurpirane prostorije ne vraćaju radnicima preduzeća „Marketing“.

Poslanik gdja. Alma Lama 

Za potpredsednika Vlade, gdina Hajredina Kučija 

1 -  Medije su izveštavale  da se  po kosovskim sudovima ne poštuje zakon o korišćenju službeni 

simbola. Razni sudovi na Kosovu uopšte ne koriste  logo Republike Kosova u njihovim spisima,  

uključujući i sudska rešenja. 

Ta praksa  sudove i sudije koje u njima rade  čine ne  ozbiljnima i s druge strane  se krši zakon o 

poštovanju službenih simbola.

Da li je ministarstvo pravde  upoznato  o  tim kršenjima zakona? Da li je istina da je takav nalog  

da se ne koristi službeni logo usmeno dat od vrhovnog suda i  kakva je  logika tog naloga?

2. Za predsednika Vlade, gdina. Hašima Thačija

U članu 95 Ustava Republike Kosova, tačka 6 kaže se: „članovi Vlade, posle izbora polažu 

zakletvu pred Skupštinom. Tekst zakletve se reguliše zakonom. 

Iako je Ustav stupio na snagu 15. juna 2008. godine, ni Kosovska Vlada, niti Skupština Kosova dan 

danas nisu  donele Zakon  o zakletvi, niti Zakon o vladinim zvaničnicima, kao što nisu ni Zakon o 

Vladi koji bi regulisao način funkcionisanja Vlade, broj portfelja, i dr. 

Pitanje: Na osnovu kojeg dokumenta kosovski ministri i njihovi zamenici polagali zakletvu. Koji 

dokument oni potpisuju za vernost prema svojoj zemlji? 

Poslanik Agim Kuleta (Pokret  za ujedinjenje)

Za potpredsednika Vlade,  gdju. Edita Tahiri

Vezano za  pregovore sa Srbijom o Kosovskom telefonskom kodu.

Iz kojih razloga pregovarate sa Srbijom o  kosovskom telefonskom kodu, kada se zna da je to 

kršenje rezolucije Skupštine Kosova, br. 04-R-07 i neuvažavanje Sporazuma  između Vlada Kosova 

i  Albanije o saradnji u oblasti telekomunikacija?

Poslanik Halit Krasnići, (DPK)  

Za Ministra poljoprivrede, šumarstva i ruralnog razvoja gdina. Blerand Stavilecija

U ovoj dekadi je od hemoralgičnih groznica umrlo 33 građana naše zemlje.  
Samo ovaj mesec je umrlo 5 njih.  Mi ugrožavamo i druge. 

Strah i nesigurnost građana ugroženih opštinskih zona, sa epicentrom u Mališevo neopisivi su, jer 

ih svakodnevno  prati Senka smrti u toj zoni! Mišljenja stručnjaka kazuju na neodgovornost i 

vašeg ministarstva. 

Dosadašnje preduzete mere državnih institucija nisu dovoljne. 

Šta trebate da učinite u vašem resoru da bi ste sprečili smrt od  hemoralgičnih groznica?.

Poslanik, gdja. Kimete Bytyći (DSK)

Za predsednika Vlade, gdina. Hašima Thačija

Vlasnici imanja u zonama Peći, Istoga i Dečanima izrazili nezadovoljstvo zbog nemogučnosti 

korišćenja njihovih imanja u pograničnoj zoni prema Crnoj Gori.

Da li je Vlada Republike Kosova preduzela neku meru u pravcu postizanja sporazuma sa 

Crnogorskom vladom za prevazilaženja tog stanja?

Da li nas možete informisati o vašim merama, ako ste ih preduzeli,  ili  pak čete preduzeti,  ako 

nisu  preduzete, za prevazilaženje nastale situacije?

Poslanik, gdja  Justina Široka – Pulja (DPK)

Za ministra životne sredine i prostornog planiranja gdina. Dardana Gašija

Stručno obrazovanje je jedna od osetljivih tačaka kosovskog obrazovnog sistema. kaže se da je 

mali broj zainteresovanih za studije na Poljoprivrednom fakultetu i da je mali studenata pohađa 

studije poljoprivrede.

1 – Imajući u obzir poteškoće koje uzrokuje nizak nivo obrazovanja u oblasti privrede,  kako ste 

kao institucija organizovali savetodavne usluge, i koliko su one delotvorne?

Za ministra poljoprivrede, šumarstva i ruralnog razvoja gdina. Blerand Stavilecija

Sektor poljoprivrede bio je jedan od sektora u kojem su najviše fokusirani donatori koji su 

uglavnom pomogli tehničkom asistencijom, pripremajući taj sektor za većim privlačenjem stranih 

investicija.

2 – Koliko iznose ukupne investicije donatora,  i da li se izmenila forma pomoći, ili još uvek se 

nastavlja u obliku tehničke asistencije? 

S K U P Š T I N AS K U P Š T I N A
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mali broj zainteresovanih za studije na Poljoprivrednom fakultetu i da je mali studenata pohađa 
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Za ministra poljoprivrede, šumarstva i ruralnog razvoja gdina. Blerand Stavilecija

Sektor poljoprivrede bio je jedan od sektora u kojem su najviše fokusirani donatori koji su 
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Poslanik, gdja. Albulena Hadžiu (VV)

Za potpredsednika Vlade, gdju. Edita Tahiri

Vi ste stalno izjavili da u pregovorima sa Srbijom neće doći do  strukturnih  promena  u  

sistemu pravde i ustavno – pravnog poretka naše države, međutim u poslednje vreme  kao 

rezultat tih političkih pregovora postignut je jedan sporazum u kome se jasno vidi njen sadržaj 

koji ipak utiče na  ustavno – pravni sistem!

Štaviše, vi ste uvek sa sobom poveli i visoke rukovodioce koji su zastupali pravdu i  institucije 

ustavnog poretka Republike Kosova.

Ko je naterao nezavisne institucije da učestvuju u pregovorima sa Srbijom i na koju zakonsku 

osnovu?

Za potpredsednika Vlade, gdina. Hajredina Kučija

Enver Peci predsednik Kosovskog sudskog saveta je u jednoj izjavi za javnost kazao: „treba da 

se još pojasni, jer se govori za još jednu apelacionu diviziju ovog Suda“. Postojanje jednog 

dodatnog panela u okviru Apelacionog suda nije predviđen Zakonom o sudovima koji reguliše 

funkcionisanje tog suda. „Zakonom o sudovima predviđen je samo jedan Apelacioni sud na 

čitavo kosovskoj teritoriji“, kaže dalje Peci. Zakon je  utvrdio pet departmana.

1 – gospodine potpredsedniče vlade i ministre pravde, vi ste kazali da ste sa sobom  u delegaciji 

imali i predsednika  Sudskog i tužilačkog saveta. Prema vama oni nisu izrazili takvu 

zabrinutost.  Pošto smo videli da gdin. Enver Peci deli istu zabrinutost.

Da li nam možete reči,  da li tačka 10 sporazuma krši Zakon o sudovima i  povređuje sistem 

pravde naše zemlje?

2 – U Planu primene sporazume između Kosova i Srbije, odnosno tačkom 1 Plana, između 

ostalog piše:  „do polovine juna obe će strane usvojiti sve neophodne zakonske izmene  koje  

iziskuje primena  „Prvog sporazuma“, uključujući Zakon o  amnestiji. 

Koje su kategorije kažnjenika obuhvaćene Zakonom o amnestiji za oslobažanje održavanja 

kazne ili krivičnog gonjenja?  Da li će se amnestirati samo Srbi od krivičnih dela i krivičnog 

gonjenje?

Za predsednika Vlade, gdina. Hašima Thačija

Nenad Đurić je imenovan za Policijskog komandanta Severnog regiona pre nego što se  taj 

region, kao takav, osnivao, pre ratifikacije sporazuma na Skupštini Kosova. U jednom intervjuu 

za „Kosovo Press“,  od 9. jula ove godine, Ministar unutrašnjih poslova gdin. Bajram Ređepi 

izjavio, citiram: „... Njegovo ime za poziciju Regionalnog komandanta na severu proizišlo iz 

dijaloga između dva premijera; Hašima Thačija i Ivice Dačića...“  

Ko je prvi predložio Nenada Đurića, za komandanta policije, Vi ili premijer Srbije Ivica Dačiuć?

Poslanik Danuš Ademi (DPKA)

Za ministra rada i socijalnog staranja gdina. Nenada Rašića

Izmene i dopune Zakona o socijalnoj šemi vezane za član 4 stav 4.5
Kako je moguće raditi sa jednom dodatnom preporukom i da Skupštini donesite na glasanje, 

poštujući sve zakonske procedure za poboljšanje tog člana, a da se isti vratio  neizmenjen- kao u 

prethodnoj verziji?

Poslanik Liburn Aliu (VV)

Za potpredsednika vlade gdina. Hajredina Kučija

1 – U Ohridskom samitu nije bila pozvana predsednica Kosova. Na to je reagovao i predsednik 

Skupštine zbog nepozivanja predsednika Skupštine Kosova na X konferenciji predsednika 

parlamenata zemalja procesa saradnje jugoistočne Evrope od strane Skupštine Makedonije. Vi ste 

u ovoj Skupštini uporno tvrdili da će Kosovo bez ikakvih smetnji ili uslova biti prisutno na svim 

međunarodnim aktivnostima naročito regionalnim, i posle fusnote koja će nestati kao snežna 

pahuljica.  Međutim koliko sada primećujemo  fusnota se najviše koristi tamo gde ne bi trebala, na 

regionalnim susretima i dokumenta  EU, koja se dostavljaju Kosovu.

Gospodine potpredsedniče vlade, da li nam možete reči čemu služi fusnota i kako mislite da rešite 

tu situaciju?

2 – Vi ste kazali da će Kosovo vrlo brzo imati svoj poseban telefonski prefiks, rekavši da će i ITU 

dodeliti državni telefonski prefiks za Kosovo koji pripada i pripao i za vreme Jugoslavije kada jo 

kosovo bilo federalna jedinica. Kazali ste takođe da za Kosovu očekujete vrlo brzo dodelu 

telefonskog prefiksa 383 ili 384.  
Sada se već odvijaju razgovori sa Srbijom o telekomunikacijama.

Šta ste planirali još da date za  taj telefonski prefiks gospodine potpredsedniče vlade?  Da li će 

telefonski prefiks, kojega tražite od ITU, biti dodeljen Kosovu ili Srbiji za Kosovo?
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Poslanik,  gdja. Albana Fetoshi (VV)

Za potpredsednika Vlade, Hajredina Kučija 

53 radnika  preduzeća „marketing“,  koji su  isterani  s posla 90 – ih godina  sa njihovog objekta  

poznatog tada kao  Ljubljanska Banka a koji  sada ne mogu koristiti  tu zgradu. 

Prostorije te zgrade  su  nepravedno  korišćene od misije o OEBS. Štaviše,  ovaj poslednji je zakup 

platio preduzećima Srbije.  2010. godine ta zgrada je opet nezakonito data  Kosovskoj vladi tako 

da su danas u prostorijama radnika „Marketinga“ smešteni tužilaštvo i CIK.

Zašto se nezakonite uzurpirane prostorije ne vraćaju radnicima preduzeća „Marketing“.

S K U P Š T I N AS K U P Š T I N A
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Poslanik, gdja. Albulena Hadžiu (VV)

Za potpredsednika Vlade, gdju. Edita Tahiri

Vi ste stalno izjavili da u pregovorima sa Srbijom neće doći do  strukturnih  promena  u  

sistemu pravde i ustavno – pravnog poretka naše države, međutim u poslednje vreme  kao 

rezultat tih političkih pregovora postignut je jedan sporazum u kome se jasno vidi njen sadržaj 

koji ipak utiče na  ustavno – pravni sistem!

Štaviše, vi ste uvek sa sobom poveli i visoke rukovodioce koji su zastupali pravdu i  institucije 

ustavnog poretka Republike Kosova.

Ko je naterao nezavisne institucije da učestvuju u pregovorima sa Srbijom i na koju zakonsku 

osnovu?

Za potpredsednika Vlade, gdina. Hajredina Kučija

Enver Peci predsednik Kosovskog sudskog saveta je u jednoj izjavi za javnost kazao: „treba da 

se još pojasni, jer se govori za još jednu apelacionu diviziju ovog Suda“. Postojanje jednog 

dodatnog panela u okviru Apelacionog suda nije predviđen Zakonom o sudovima koji reguliše 

funkcionisanje tog suda. „Zakonom o sudovima predviđen je samo jedan Apelacioni sud na 

čitavo kosovskoj teritoriji“, kaže dalje Peci. Zakon je  utvrdio pet departmana.

1 – gospodine potpredsedniče vlade i ministre pravde, vi ste kazali da ste sa sobom  u delegaciji 

imali i predsednika  Sudskog i tužilačkog saveta. Prema vama oni nisu izrazili takvu 

zabrinutost.  Pošto smo videli da gdin. Enver Peci deli istu zabrinutost.

Da li nam možete reči,  da li tačka 10 sporazuma krši Zakon o sudovima i  povređuje sistem 

pravde naše zemlje?

2 – U Planu primene sporazume između Kosova i Srbije, odnosno tačkom 1 Plana, između 

ostalog piše:  „do polovine juna obe će strane usvojiti sve neophodne zakonske izmene  koje  

iziskuje primena  „Prvog sporazuma“, uključujući Zakon o  amnestiji. 

Koje su kategorije kažnjenika obuhvaćene Zakonom o amnestiji za oslobažanje održavanja 

kazne ili krivičnog gonjenja?  Da li će se amnestirati samo Srbi od krivičnih dela i krivičnog 

gonjenje?

Za predsednika Vlade, gdina. Hašima Thačija

Nenad Đurić je imenovan za Policijskog komandanta Severnog regiona pre nego što se  taj 

region, kao takav, osnivao, pre ratifikacije sporazuma na Skupštini Kosova. U jednom intervjuu 

za „Kosovo Press“,  od 9. jula ove godine, Ministar unutrašnjih poslova gdin. Bajram Ređepi 

izjavio, citiram: „... Njegovo ime za poziciju Regionalnog komandanta na severu proizišlo iz 

dijaloga između dva premijera; Hašima Thačija i Ivice Dačića...“  

Ko je prvi predložio Nenada Đurića, za komandanta policije, Vi ili premijer Srbije Ivica Dačiuć?

Poslanik Danuš Ademi (DPKA)

Za ministra rada i socijalnog staranja gdina. Nenada Rašića

Izmene i dopune Zakona o socijalnoj šemi vezane za član 4 stav 4.5
Kako je moguće raditi sa jednom dodatnom preporukom i da Skupštini donesite na glasanje, 

poštujući sve zakonske procedure za poboljšanje tog člana, a da se isti vratio  neizmenjen- kao u 

prethodnoj verziji?

Poslanik Liburn Aliu (VV)

Za potpredsednika vlade gdina. Hajredina Kučija

1 – U Ohridskom samitu nije bila pozvana predsednica Kosova. Na to je reagovao i predsednik 

Skupštine zbog nepozivanja predsednika Skupštine Kosova na X konferenciji predsednika 

parlamenata zemalja procesa saradnje jugoistočne Evrope od strane Skupštine Makedonije. Vi ste 

u ovoj Skupštini uporno tvrdili da će Kosovo bez ikakvih smetnji ili uslova biti prisutno na svim 

međunarodnim aktivnostima naročito regionalnim, i posle fusnote koja će nestati kao snežna 

pahuljica.  Međutim koliko sada primećujemo  fusnota se najviše koristi tamo gde ne bi trebala, na 

regionalnim susretima i dokumenta  EU, koja se dostavljaju Kosovu.

Gospodine potpredsedniče vlade, da li nam možete reči čemu služi fusnota i kako mislite da rešite 

tu situaciju?

2 – Vi ste kazali da će Kosovo vrlo brzo imati svoj poseban telefonski prefiks, rekavši da će i ITU 

dodeliti državni telefonski prefiks za Kosovo koji pripada i pripao i za vreme Jugoslavije kada jo 

kosovo bilo federalna jedinica. Kazali ste takođe da za Kosovu očekujete vrlo brzo dodelu 

telefonskog prefiksa 383 ili 384.  
Sada se već odvijaju razgovori sa Srbijom o telekomunikacijama.

Šta ste planirali još da date za  taj telefonski prefiks gospodine potpredsedniče vlade?  Da li će 

telefonski prefiks, kojega tražite od ITU, biti dodeljen Kosovu ili Srbiji za Kosovo?
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Poslanik,  gdja. Albana Fetoshi (VV)

Za potpredsednika Vlade, Hajredina Kučija 

53 radnika  preduzeća „marketing“,  koji su  isterani  s posla 90 – ih godina  sa njihovog objekta  

poznatog tada kao  Ljubljanska Banka a koji  sada ne mogu koristiti  tu zgradu. 

Prostorije te zgrade  su  nepravedno  korišćene od misije o OEBS. Štaviše,  ovaj poslednji je zakup 

platio preduzećima Srbije.  2010. godine ta zgrada je opet nezakonito data  Kosovskoj vladi tako 

da su danas u prostorijama radnika „Marketinga“ smešteni tužilaštvo i CIK.

Zašto se nezakonite uzurpirane prostorije ne vraćaju radnicima preduzeća „Marketing“.

S K U P Š T I N AS K U P Š T I N A



Poslanik, gdja. Albana Fetoši (VV)

Za predsednika Vlade, gdina. Hašima Thačija 

Gospodine predsedniče vlade, 21. februara ove godine, Skupština je vodila parlamentarnu 

raspravu  i  usvojila  jednu mociju  o stotinama radnika fabrike šavnih cevi u Uroševcu.  U 

mociji se kaže da će Kosovska vlada, KAP, i  drugi nadležni organi u roku od 4 meseca 

izvršiti presude nadležnih sudova i isplatiti neplaćene plate radnicima fabrike šavnih cevi u 

Uroševcu.

21. juna ove godine se napuni četiri meseca gdine. premijeru od usvajanja te mocije, a mi  

nemamo nikakvo informaciju o tome, dok radnici i dalje protestuju. Da li nam možete reči 

dokle je taj proces stigao?

Poslanik, gdja Vjolca Krasnići (DSK)

Za ministra kulture omladine i sporta gdina. Memlija Krasnićija

21. februara 2013. godine Skupština je raspravila o stanju kosovskog sporta, te nakon  

iscrpne rasprave donela nekoliko preporuka. Ministarstvo kulture omladina i sporta 

obavezuje se da u najkraćem roku pripremi nekoliko N/zakona  kao:  N/zakona o 

sponzorstvu; N/zakona o  sportskim objektima i njihovom upravljanju i N/zakona protiv 

huliganstva i drugih negativnih pojava u sportu.

1 – Koje ste mere preduzeli ministarstvo i vi u pravcu izrade navedenih nacrta zakona, 

nakon izglasanja navedenih preporuka?

2 – Da li ste počeli sa izradom Srategije o masovizaciji sporta? Ako jeste,  dokle ste  u tome 

stigli?

34 S K U P Š T I N A
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“TREND”

I s tor i ja t , Skupš t ina Kosova
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